

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, April 17, 2009 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

G. Bernardi
C. Cindric
R. Despatie
G. Ewen
W. Gutwinski
F. Kay
M.-H. Larochelle
I. Martin
J. McDonough-Dolmaya
V. Monty
D. Olin
E. Raventós-Pons
A. Sangster
J. Volkhammer

M. Blumberg
A. Clifford
J. Drexler
R. Furgiuele
E. Gutterman
S. Kirschbaum
L. Lewin
A. Mazurkov
K. McRoberts
F. Mougeon
S. Paradis
I. Roberge
B. Singer

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 17 avril 2009 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

C. Campbell
S. Coysh
H. El Masry
C. Galata-Mucciaccito
J. Kalthoff
S. Langlois
W. Maas (Chair/Président)
D. Mazzeo
G. Mianda
R. Mougeon
K. Pennington
M. Roy
D. Uritescu

1. Chair's Remarks

W. Maas congratulated all students who ran for office in the recent GCSU elections and thanked them for their commitment to public service.

2. Minutes of the previous meeting

▪ **March 13, 2009 – [FC-08-09-51]**

The minutes were **approved**.

3. Matters arising from the minutes

- Course release for future Faculty Council Chairs

The Principal circulated his response to the motion passed on March 13, arguing that the current budgetary climate does not permit providing a 0.5 course release for future Chairs of Faculty Council.

1. Remarques du président

W. Maas félicite les étudiants qui se sont portés candidats aux élections à l'AECG et les remercie de leur engagement.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ **13 mars 2009 – [FC-08-09-51]**

Le procès-verbal est **approuvé**.

3. Questions dérivant du procès-verbal

- Dégagement de cours pour les prochain(e)s président(e)s du Conseil

Le principal fait circuler sa réponse à la motion approuvée le 13 mars et souligne que le climat budgétaire ne permet pas de fournir le dégagement d'un demi-cours pour les prochains présidents du Conseil.

4. Inquiries and Communications

- VP S. Embleton expressed her appreciation for the opportunity to address Council a final time as Vice-President Academic & Provost. She commended Glendon for its significant progress for the past nine years, and praised Principal McRoberts in securing the \$20 million capital investment from the Ontario Government as well as making Glendon thrive. She noted that with this in mind, the Search Committee, after having entertained an open and wide search, unanimously recommended that Principal McRoberts be appointed to serve for the next five years.

On behalf of Council, W. Maas thanked VP Embleton for the remarkable work accomplished and wished her well in her forthcoming endeavours.

- Principal McRoberts reported on the following:
 - Glendon's Five-year plan had been well received by Senate APPC.
 - Glendon's budget will be hit by a 3.5% base cut for each of the next three years; expenditures as well as appointments of CDs would be carefully examined.
 - Tenure-stream appointments have been deferred, except for emergency situations. The replacement of M. Salvatori (TS position – B.Ed for French immersion teaching) will be fulfilled since the concurrent B.A.-B.Ed. Program otherwise would be gravely compromised. In the Psychology Department, one limited term appointment (Guy Proulx) will also be secured.
 - Collaboration with La Cité collégiale – a three-year “pilot project” is in discussion with PPC with an eye to presenting it for SCARSA's approval.

4. Communications et questions diverses

- La VP, S. Embleton remercie le Conseil de l'occasion qui lui est donnée de s'adresser au Conseil une dernière fois en tant que vice-présidente et provost. Elle félicite Glendon pour les progrès considérables accomplis lors des neuf dernières années et plus particulièrement le principal McRoberts d'avoir obtenu 20 millions de dollars d'investissement en capital du gouvernement de l'Ontario ainsi que d'avoir fait prospérer Glendon. Elle note qu'en tenant compte de ceci, le comité de recherche, après avoir entretenu l'idée d'une recherche vaste et ouverte, a recommandé unanimement que le principal McRoberts soit nommé pour les cinq prochaines années.

Au nom du Conseil, W. Maas remerci la VP Embleton pour le travail remarquable qu'elle a accompli et lui souhaite grand succès dans ses projets à venir.

- Le principal McRoberts présente les points suivants :
 - Le plan quinquénel de Glendon a été bien reçu par le comité CPDU du sénat.
 - Le budget de Glendon sera touché par une coupure de 3,5 % pour chacune des trois années à venir; les dépenses aussi bien que les engagements des CD devront être soigneusement examinés.
 - Les engagements dans le courant permanent, sauf pour les urgences, ont été reportés. Le remplacement de M. Salvatori (position TS – B.Ed, enseignement en immersion française) sera comblé sinon le programme concurrent B.A.- B.Ed. serait gravement compromis. Dans le département de psychologie, un engagement sous contrat limité (Guy Proulx) sera aussi obtenu.
 - La collaboration avec La Cité collégiale – un « projet pilote » de trois ans est en discussion avec le CDP dans le but de le présenter pour approbation par le « SCARSA ».

- Report from Glendon Senate Representative:

G. Ewen reported the following:

- Concerns were raised about the selection of students for membership on the York University Task Force on Student Life, Learning and Community. The seven student members are to be selected by the Faculty members of the Task Force, and this bypasses the elected student bodies that represent graduate and undergraduate students at York.
- Amendments to rules governing the composition of Senate proposed by the Executive Committee were approved. Glendon's representation remains unchanged.

F. Mougeon also added that the Executive Committee gave notice of its intention to move a statutory motion in May that could, if passed, dissolve a number of current committees and create three new ones: a "planning" committee that would include research matters in its mandate, a "curriculum" committee that would absorb some responsibilities associated with admissions and teaching policies, and an "awards" committee that would assume Senate oversight (and in some cases adjudication) of awards. She urged Senators to attend the May meeting.

- Graduate Studies Realignment:

On behalf of S. Schoenfeld, the Chair of the Ad hoc Committee on Graduate Studies realignment, B. Singer reminded members of Council of the survey sent out pertaining to the issue. He noted that the Committee would deliberate on Glendon's involvement and report at the next Council meeting.

- Rapport du représentant de Glendon au sénat :

G. Ewen rapporte les points suivants :

- Des inquiétudes sont soulevées concernant le choix des étudiants pour l'adhésion au groupe de travail de l'Université York sur la vie, l'étude et la communauté des étudiants. Les sept membres étudiants seront choisis par les membres du corps enseignant du groupe de travail, et ceci ignore la population étudiante élue qui représente les étudiants du 1er et 2e cycle à York.
- Les amendements aux règlements régissant la composition du sénat proposés par le comité exécutif ont été approuvés. La représentation de Glendon demeure inchangée.

F. Mougeon ajoute également que le comité exécutif compte proposer une motion au mois de mai qui pourrait, si elle est approuvée, dissoudre un certain nombre de comités existants et en créer trois nouveaux : un comité de « planification » qui inclurait la recherche dans son mandat, un comité de « programme d'études » qui absorberait quelques-unes des responsabilités liées aux admissions et aux politiques d'enseignement, et un comité de « distinctions » qui assumerait la surveillance (et dans certains cas l'adjudication) des distinctions. Elle encourage les sénateurs à assister à la séance de mai.

- Réalignement des études supérieures :

Au nom de S. Schoenfeld, le président du comité ad hoc sur le réalignement des études supérieures, B. Singer rappelle aux membres du Conseil le sondage circulé à ce sujet. Il note que le comité examinera la participation de Glendon et soumettra un rapport à la prochaine séance du Conseil.

5. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

E. Gutterman presented the following proposals:

- Political Science – Change to program requirements for BA and iBA degree offerings - FC-08-09-53 – the proposal was **approved** as submitted.
- Changes to the Bilingual Certificate in Public Administration and Public Policy – FC-08-09-54 - the proposal was **approved** as submitted.

The proposal from the Linguistics and Language Studies Program – [FC-08-09-52] was **withdrawn** at the Program's request.

(b) Curriculum

M.- H. Larochelle presented the submissions from the following departments:

- Canadian Studies- FC-08-09-55 – the submissions were **approved** as submitted.
- History – FC-08-09-56 – the submission was **approved** as submitted.
- Linguistics and Language Studies - FC-08-09-57 – the submissions were **approved** as submitted.
- Multidisciplinary Studies – FC-08-09-58 – the submissions were **approved** as submitted.

(c) Nominating Committee

Tuan Cao-Huu presented the updated report contained in document FC-08-09-59.

Further nominations were asked from the floor of Council. Nominations were then closed and the following were **acclaimed**:

Chair of Council: Robert **Despatie**
Academic Resources and Services Committee:
Tuan **Cao-Huu**
Bilingualism Committee: Francis **Garon**

5. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

E. Gutterman présente les propositions suivantes :

- Science politique – Changement aux exigences des programmes de baccalauréat et baccalauréat international – FC-08-09-53 – La proposition est **approuvée** telle que soumise.
- Changements au certificat bilingue en administration publique et politique publique – FC-08-09-54 – la proposition est **approuvée** telle que soumise.

La proposition du programme Linguistique et sciences du langage – [FC-08-09-52] est **retirée** suite à la demande du programme.

(b) Programme d'études

M.- H. Larochelle présente les soumissions des départements suivants :

- Études canadiennes- FC-08-09-55 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Histoire– FC-08-09-56 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.
- Linguistique et sciences du langage – FC-08-09-57 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Études pluridisciplinaires – FC-08-09-58 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.

(c) Comité des mises en candidature

Tuan Cao-Huu présente le rapport mis à jour contenu dans le document FC-08-09-59.

On demande s'il y a d'autres mises en candidature, puis on déclare close la période de mise en candidature. Les personnes suivantes sont **élues** :

Président du Conseil : Robert **Despatie**
Comité des services et ressources universitaires: Tuan **Cao-Huu**
Comité du bilinguisme : Francis **Garon**

Committee on Academic Standards,
Teaching and Learning: Igor **Djordgevic**,
Swann **Paradis**, Esther **Raventós-Pons**
Curriculum Committee: Christopher
Campbell, Mary-Catherine **Davidson**, Jerzy
Kowal, Jean-Pierre **Thomas**
Nominating Committee: Tuan **Cao-Huu**,
Caridad **Silva**
Petitions Committee: Sarah **Coysh**, Can
Erutku
Research Grants Committee: Gillian
McGillivray, Dorin **Uritescu**, Caridad **Silva**
Tenure and Promotions Committee: Aurelia
Klimkiewicz, Esther **Raventós-Pons**, Anne
Russon

Members of Council were reminded that the
call will remain open for the Glendon
Standing Committee positions that have not
been filled

6. New Business

R. Despatie reported on the Bilingual and
Trilingual Excellence Certificate examinations
which took place a few weeks ago and thanked all
the Faculty members who provided their services.
The number of participants reached an all time
high of 64 students with a success rate of
approximately 80 %.

He also mentioned the forthcoming “Olympiads of
Business Plan” and encouraged students
to participate. This is a great opportunity for
students for an interdepartmental collaboration
to gain experience. There are some monetary
prizes attach to this project \$ 250 for the third
prize, \$ 500 for the second prize and \$ 1,000 for
the first prize. These projects will be judge
by a panel of business and academic members.
The deadline for submission: May 4, 2009.

7. Adjournment

The meeting was adjourned at 2:45 p.m.

Comité des normes académiques et
enseignement et apprentissage : Igor
Djordgevic, Swann **Paradis**, Esther
Raventós-Pons
Comité des programmes : Christopher
Campbell, Mary-Catherine **Davidson**, Jerzy
Kowal, Jean-Pierre **Thomas**
Comité des mises en candidature : Tuan **Cao-**
Huu, Caridad **Silva**
Comité des pétitions : Sarah **Coysh**, Can
Erutku
Comité des subventions de recherche :
Gillian **McGillivray**, Dorin **Uritescu**,
Caridad **Silva**
Comité de promotion et permanence: Aurelia
Klimkiewicz, Esther **Raventós-Pons**, Anne
Russon

On rappelle aux membres du Conseil que les
mises en candidatures resteront ouvertes pour
les sièges encore vacants au sein des comités
permanents.

6. Affaires nouvelles

R. Despatie mentionne les examens pour les
certificats d'excellence bilingue et trilingue
tenus il y a quelques semaines et remercie tous
les professeurs qui ont contribué. Le nombre
de participants a été particulièrement élevé
avec un taux de succès d'approximativement
80 %.

Il mentionne aussi la tenue des “Olympiads of
Business Plan” et encourage les étudiants à y
participer. Ceci sera une excellente occasion
pour les étudiants d'acquérir l'expérience
d'une collaboration interdépartementale. Des
prix seront remis, 250 \$ pour la troisième
place, 500 \$ pour la seconde place et 1,000 \$
pour la première place. Les projets seront
jugés par un groupe d'universitaires et de
membres des affaires. La date limite pour les
soumissions est le 4 mai 2009.

7. Levée de la séance

La séance est levée à 14 h 45.